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Borlänge kommun 
Samhällsbyggnadssektorn 

Datum 
2023-10-18 

Minnesanteckningar från kommunbygderåd 

 

Tid: Onsdag den 18 oktober 2023 kl: 18.00 

Plats: Lindans bystuga, Lindan 101 

Parter: Borlänge kommun 
 Erik Nises, ordförande kommunstyrelsen 
 Ulrik Bergman, vice ordförande kommunstyrelsen 
 Fredrik Holm, tf kommundirektör 
 Tony Drott, samhällsplanerare 
 Felicia Lind, mastersstudent samhällsplanering 

Föreningar 
Borlänge Stora Tuna röda kors krets 
Norr Amsbergs byförening 
Rämshyttans bygdegårdsförening 
Gimsbärke Duvnäs bygdegårdsförening 
Lindans bystugeförening 

Dagordning 

18:00 Introduktion varvet runt 

18:05 Politisk viljeinriktning och budgetförutsättningar 

18:20 Vad sker utanför centralorten i Borlänge? Fokus bostäder och 
föreningsliv 

18:30 Innehåll i regionala serviceprogrammet och kommunala 
serviceplanen 

19:00 Fika 

19:10 Krisberedskap på landsbygden 

19:15 Demografiska utvecklingen på Borlänges landsbygd 

19:25 Var och till vad kan man söka finansiella medel? 
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19:30 Övriga frågor och diskussion 

19:55 Inför nästa möte 

 

Introduktion varvet runt 

Tony välkomnar alla till det första kommunbygderådet efter en längre period av uppehåll 
och går snabbt igenom innehållet i dagordningen. 

Alla får möjlighet att presentera sig och vilken förening de tillhör. 

Det är första kommunbygderådet för både närvarande politiker och tjänstemän vilket 
innebär att kommunen är öppen för förslag hur kontakt med aktörer utanför centralorten 
ska ske. Kommunens utgångpunkt är att mötet ska ske två gånger per år under höst/vår där 
både politiker och tjänstemän deltar.  

Politisk viljeinriktning och budgetförutsättningar 

Erik välkomnar alla till mötet för att sedan tala om det goda ekonomiska lägget i 
kommunen. Följt av vilka verksamheter som ska värnas så som skola och omsorg. Det sker 
en omorganisation i kommunen som ska leda till ytterligare besparingar. Det sunda 
ekonomiska lägget ska leda till investeringar men även agera krockkudde om konjunkturen 
fortsätter nedåt. 

Vad sker utanför centralorten i Borlänge? Fokus bostäder och föreningsliv 

En kort genomgång kring status gällande bostadsprojekt i Sellnäs/Hallvarsgårdarna, Ornäs 
hamn och Oberget. Ny information om Oberget förväntas komma ut på Borlänges hemsida 
slutet av oktober 2023.  

Kultur- och fritidskontorets arbete utanför centralorten redovisades kort. Gymutrustning 
har skickats till folketshus i Idkerberget som används av föreningar och de boende i 
sydvästra Borlänge. Något som verkar vara uppskattat bland alla parter. Fortsatt utredning 
om utvecklingen av Nybroberget. Löpande samverkan för att öppethålla och underhålla 
idrottsytor samt föreningslokaler. 
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Innehåll i regionala serviceprogrammet och kommunala serviceplanen 

En kort förklaring om innehåll och syfte med det regionala serviceprogrammet och hur den 
kommunala serviceplanen sammanlänkar till det regionala dokumentet. Tony presenterar 
delar av analysmaterialet tillsammans med en diskussion om vilka serviceorterna är 
(Sellnäs/Halvarsgårdarna, Tårsong, Ornäs) samt deras syfte och funktionen. Serviceplanen 
kommer ha något mer strategisk karaktär mot den tidigare versionen. 

Krisberedskap på landsbygden 

Inför mötet kom en fråga om vilken roll bystugorna spelade vid en krissituation. Bystugorna 
ingår inte i kommunens krisledningsplan och kommer därför inte tilldelas mobila 
elkraftverk vid krissituation. Vilket sker i vissa kommuner med mer omfattande glesbygd. 

Röda korset meddelar att tagit fram en egen krisberedskapsplan och kommunen ville gärna 
ta del av den. 

Demografiska utvecklingen på Borlänges landsbygd 

Tony redovisar ett antal diagram som visar att personer bor kvar längre i sin bostad utanför 
centralorten än inne i den och hur det inte går att se någon skillnad mellan andelen 
individer som är födda utanför länet som bosätter sig i eller utanför centralorten. Däremot 
går det att se stora skillnader på de som är födda utanför Sverige varav majoriteten bossat 
sig i centralorten. Sellnäs/Halvarsgårdarna riskerar att få en minskad befolkning i framtiden 
då andelen individer som inte förväntas födda nya barn är överrepresentant i orten. 

Var och till vad kan man söka finansiella medel? 

Tips om vart det är möjligt att söka finansiella medel som kan vara relevant för bystugor 
och andra föreningar som arbetar med kultur- och miljövård. Följande exempel togs upp 
under mötet: 

• Stöd till kommersiell service från Region Dalarna Stöd till kommersiell service - 
Region Dalarna 

• Lokalt ledd utveckling (Leader) Det här är lokalt ledd utveckling genom Leader 
2014-2022 - Jordbruksverket.se 

• Bygdemedel Utveckling med bygdemedel | Länsstyrelsen Dalarna (lansstyrelsen.se) 

• Nokås Nokås – Skogsstyrelsen 

• Investeringsbidrag samlingslokaler Skapa goda mötesplatser – sök 
investeringsbidrag för allmänna samlingslokaler - Boverket 

https://www.regiondalarna.se/regionalutveckling/var-verksamhet/naringslivsutveckling/dalarnas-regionala-serviceprogram-2021-2022/stod-till-kommersiell-service/
https://www.regiondalarna.se/regionalutveckling/var-verksamhet/naringslivsutveckling/dalarnas-regionala-serviceprogram-2021-2022/stod-till-kommersiell-service/
https://www.regiondalarna.se/regionalutveckling/var-verksamhet/naringslivsutveckling/dalarnas-regionala-serviceprogram-2021-2022/stod-till-kommersiell-service/
https://jordbruksverket.se/stod/lokalt-ledd-utveckling-genom-leader/leader-2014-2022/det-har-ar-lokalt-ledd-utveckling-genom-leader-2014-2022
https://jordbruksverket.se/stod/lokalt-ledd-utveckling-genom-leader/leader-2014-2022/det-har-ar-lokalt-ledd-utveckling-genom-leader-2014-2022
https://jordbruksverket.se/stod/lokalt-ledd-utveckling-genom-leader/leader-2014-2022/det-har-ar-lokalt-ledd-utveckling-genom-leader-2014-2022
https://jordbruksverket.se/stod/lokalt-ledd-utveckling-genom-leader/leader-2014-2022/det-har-ar-lokalt-ledd-utveckling-genom-leader-2014-2022
https://jordbruksverket.se/stod/lokalt-ledd-utveckling-genom-leader/leader-2014-2022/det-har-ar-lokalt-ledd-utveckling-genom-leader-2014-2022
https://www.lansstyrelsen.se/dalarna/natur-och-landsbygd/stod-till-jordbruk-och-landsbygd/utveckling-med-bygdemedel.html
https://www.skogsstyrelsen.se/aga-skog/stod-och-bidrag/nokas/
https://www.skogsstyrelsen.se/aga-skog/stod-och-bidrag/nokas/
https://www.skogsstyrelsen.se/aga-skog/stod-och-bidrag/nokas/
https://www.boverket.se/sv/bidrag--garantier/allmanna-samlingslokaler---investeringsbidrag/
https://www.boverket.se/sv/bidrag--garantier/allmanna-samlingslokaler---investeringsbidrag/
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Övriga frågor och diskussion 

Finns intresse att få reda på mer om solceller men det kan vara svårt att få någon att 
komma ut och presentera olika lösningar för byföreningarna. Finns det möjlighet att få 
experthjälp från Borlänge energi? Kontakt ska tas med Borlänge energi och se vilka 
lösningar som skulle kunna vara relevanta. 

Bristande uppföljning av det som diskuterats i tidigare sammankomster i byarna. Önskemål 
att denna typ av by specifika möten fortsätter att ske. Det har varit stort lokalt intresse och 
engagemang och risken finns att det upplevs som bortkastad tid om det inte följs upp. 
Förslag att dessa möten återupptas. 

Grimsbärke har haft god kontakt med kommunen gällande E16 men kommunen verkar inte 
ha svarat på Trafikverkets svar. Erik ska ha möte med Trafikverket nästa vecka och ska 
därför se till att genomföra efterforskning om vad som skett i ärendet och lyfta frågan 
under mötet. 

Vägunderhållet anses vara högst otillräckligt bland de boende i Grimsbärke och när 
åtgärder har genomförts efter klagomål så har satsningarna varit felinriktade. Byföreningen 
uppmanar Borlänge energi att fylla potthål som kan leda till skador på däcken. Det behövs 
även kantskära vägområdet så att de redan smala vägarna inte blir ännu svårare att 
navigera med buss. 

Inför nästa möte 

Våren 2024 sker nästa kommunbygderåd i Grimsbärke-Duvnäs bygdegård. Det finns även 
önskemål att ort specifika möten sker där allmänheten utöver de som engagerar sig i 
föreningslivet ska bjudas in. 


